
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 
Mgr. Ivan Kabický, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, MUDr. 
Hana Karbanová, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, PaedDr. Martina Richterová 
Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník 

Omluveni 
doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., 
Mgr. Ondřej Počarovský, Mgr. Jolana Polzová, MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich 
Vobořil 

Věc 
Zápis z 1. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
14. 1. 2013 od 15 hodin v zasedací místnosti č. 135 v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 18. 1. 2013 

 

  

Jednání zahájila v 15.15 protidrogová koordinátorka Mgr. Janyšková, přítomno 5 členů, komise není 
schopna usnášet se.  

Mgr. Janyšková přivítala pozvaného hosta Mgr. Jana Žufníčka, nového vedoucího Pražského centra 
primární prevence (PCPP). 

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

V 15.20 se na jednání dostavila Mgr. Majtnerová Kolářová a MUDr. Karbanová, přítomno 7 členů.  
V 15.22 se na jednání dostavil náměstek Mgr. Kabický, přítomno 8 členů. Komise je schopna usnášet se . 
 
Program jednání: 
1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 10. 12. 2012 
3. „Zdravé město Praha 2013“  
4. Koncepce protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2018 
5. Činnost sekcí při PK RHMP v roce 2013  
6. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání  

Program byl schválen bez námitek. 

Hlasování v 15.23 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 10. 12. 2012 

Zápis byl schválen bez námitek. 

Hlasování v 15.24 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 
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ad 3. Zdravé město Praha 2013 
Schválený rozpočet pro rok 2013 v kapitole 05, § 3541, pol. 5229 (granty) - Protidrogová politika HMP 
- je včetně nového úkolu ve výši 38 mil. Kč (usnesení ZHMP č. 21/2 ze dne 29. 11. 2012). Radou HMP 
je celý schválen na granty a bude ještě navýšen o 3 mil. Kč. Je potřeba nejprve rozdělit finanční 
prostředky na program I. a II. Dále je potřeba stanovit výši finančních prostředků na zajištění činností 
mimo granty. 

V programu I. pro školy a školská zařízení bylo přijato 301 žádostí/projektů od 161 žadatelů, 
požadováno je cca 10,2 mil. Kč. Mgr. Janyšková doporučuje pro tento program alokovat až 5,5 mil. Kč. 

Posuzování projektů do připravených dotazníků bude probíhat standardně protidrogovými koordinátory 
a obvodními metodiky prevence. Dotazníky byly rozeslány 21. 12. 2012. O návrhu finančních 
prostředků pro jednotlivé projekty bude rozhodovat pracovní skupina ve složení: členové sekce primární 
prevence v roce 2012 s doplněním o KŠKP, vedoucí oddělení prevence ZSP MHMP a referentka pro 
oblast školské prevence. 

Harmonogram posuzování je navržen tak, aby 11. 2. 2013 byly návrhy předloženy k projednání 
protidrogové komisi. V únoru návrhy projedná grantová komise a postupně i Rada HMP a v březnu 
Zastupitelstvo HMP.  

Do II. programu je přijato 41 projektů od 18 organizací. Víceletými smlouvami je alokováno 24,67 mil. 
Kč. Projekty podle oblastí posoudí sekce, dále bude návrh projednán 11. 2. 2013 protidrogovou komisí. 
Další postup bude shodný s projednáváním I. programu. 

Mgr. Janyšková zpracovala podklady pro hodnocení, do kterých kromě základních údajů zapracovala již 
známé dotace z rezortů pro rok 2013 - MŠMT a RV KPP. Současně oznámila, že MPSV svoje 
rozhodnutí ještě nezveřejnilo.  

Mgr. Majtnerová Kolářová považuje za nutné znát při posuzování výši dotací z MPSV. Nabídla, že se 
pokusí údaje zjistit do doby rozhodování protidrogové komise. 

Ing. Kačaba upozornil na údaje o financování protidrogové politiky z krajů, obcí i státu za rok 2011, 
které jsou uvedeny v nově zveřejněné výroční zprávě Národního monitorovacího střediska pro drogy a 
drogové závislosti.  

Mgr. Janyšková poukázala na podrobné finanční tabulky ve výroční zprávě za HMP, které jsou 
podkladem pro zpracování výroční zprávy za ČR a ze kterých je vidět i na jaké typy prevence přispívají 
městské části. 

Usnesení: 

PK RHMP vzhledem k celkovému navýšení finančních prostředků na protidrogovou politiku HMP pro 
rok 2013 schvaluje alokování finančních prostředků pro projekty v programu Zdravé město Praha 2013 
– program I. v celkové výši 5 mil. Kč. 

Hlasování v 16.15 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

Závěr: 

Předběžné členění prostředků v kapitole 05,§ 3541- Protidrogová politika HMP 
Položka: Rozpočet v Kč 
I. program - pro školy a školská zařízení 5 000 000 
II. program - pro organizace  
                   - z toho alokováno čtyřletými smlouvami 24 670 000 
                   - k rozdělení  9 000 000 
Mimo granty (faktury, konference, semináře, výzkum, publikace aj.) 1 000 000 
MČ - plošná dotace na realizaci aktivit na místní úrovni 1 100 000 
Rezerva 230 000 
CELKEM 41 000 000 
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ad 4. Koncepce protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2018 

Mgr. Janyšková informovala o postupu v přípravě koncepce. 

Mgr. Majtnerová Kolářová ve spolupráci s Mgr. Řezníkem dopracuje kapitolu o spolupráci 
s bezpečnostními složkami. 

Současně s koncepcí protidrogové politiky je třeba vydefinovat akční plán (AP). Určitě by v koncepci i 
AP měly být uvedeny aplikační místnosti a měla by ve službách být zahrnuta také prevence a léčba 
alkoholismu. Popis stávajících služeb by mohl být kvůli přehlednosti dokumentu zařazen do přílohy. 

Náměstek Mgr. Kabický navrhuje porovnat vznikající koncepci protidrogové politiky s koncepcí 
bezdomovectví, kterou již projednala Rada HMP.  

Stále je v řešení zadání analýzy nákladovosti a efektivity finančních prostředků investovaných do 
adiktologických služeb. 

Komise bere informaci na vědomí. 

ad 5. Činnost sekcí při PK RHMP v roce 2013 

Změny sekcí se týkají zejména sekce primární prevence (sekce PP) a sekce politiků. 

Ve složení sekce PP dochází ke změnám. Dosavadní vedoucí sekce PP Mgr. Polzová již není vedoucí 
PCPP. Novým možným vedoucím sekce PP byl navržen Ing. Kačaba, Mgr. Žufníček nebo 
Mgr. Janyšková. Členkou sekce PP by měla být nová KŠKP Mgr. Radka Bartůňková (kontakt: 
radka.bartunkova@praha.eu; 236 00 4197). 

Sekce politiků přestala pracovat ve druhém pololetí roku 2012. Je nutné zvážit její další činnost, vedení 
a složení. 

Vedoucí ostatních sekcí zůstávají stejní jako v roce 2012. 

Návrh na změny v sekcích a návrh členů bude projednán 11. 2. 2013.  

ad 6. Aktuální informace 

• amnestie a její dopad na služby 

Mgr. Janyšková informovala o počtu amnestovaných, kteří žádali službu v pražských adiktologických 
programech. Většinou se jednalo o terénní programy (TP) a kontaktní centra/nízkoprahová zařízení (KC, 
NZ).  

Hlášení organizací: 

Nízkoprahové střediska DROP IN (NZ) 
Celkový počet amnestovaných klientů je 29 od začátku roku - 5 žen a 24 mužů.  
SANANIM (TP) 
Zaznamenán příliv klientů, kteří byli ve výkonu trestu. Řádově se jedná o cca 50 osob. 

Progressive 
V TP i KC zaznamenali četný kontakt s nově amnestovanými. V terénu volali RZS HMP 
amnestovanému klientovi, který se předávkoval psychofarmaky. 

PL Bohnice  
Dr. Karbanová sdělila, že v PLB je 6 amnestovaných závislých hospitalizováno  

• novelizace zákona č. 379/2005 Sb., o opatřeních k ochraně před škodami působenými 
tabákovými výrobky, alkoholem a jinými návykovými látkami a o změně souvisejících zákonů 
(tabákový zákon). 

Dr. Richterová Těmínová informovala přítomné, že nový návrh zákona je velmi represivní, není tam 
zahrnuta prevence ani koordinace, všechny připomínky odborných společností byly popřeny. 
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Mgr. Majtnerová Kolářová jako jedinou možnost vidí informování Poslanecké sněmovny PČR, že návrh 
je odborně neakceptovatelný, tudíž nesmyslný. 

Návrh byl rozeslán k připomínkování a kraje jsou jedním z připomínkových míst. Mgr. Janyšková zajistí 
návrh k připomínkování pro členy komise. 

Náměstek Mgr. Kabický zajistí projednání návrhu ve Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou 
politiku ZHMP. 

• souběh služby nízkoprahového zařízení a centra metadonové substituce DROP IN 

Mgr. Janyšková dostává pravidelná týdenní hlášení o situaci. Za tyto zprávy představitelům DROP IN 
děkuje.  

Příchody klientů CMS I. do zařízení jsou rozloženy po celé dvě hodiny, kdy probíhá výdej metadonu, 
a nedochází tak obvykle k větší kumulaci klientů v zařízení nebo před zařízením. Pokud se sejde 
v zařízení větší skupinka klientů CMS I. najednou, pak obvykle na začátku a na konci výdejní doby 
metadonu nebo v souvislosti s tím, že pracovníci CMS I. s některým ze svých klientů řeší nějaký 
organizační problém. 

Počet klientů CMS I. mírně kolísá (v souvislosti s docházkou) a stropem je 90 osob. Počet kontaktů 
Nízkoprahového střediska DROP IN v týdnu je průměrně 110 denně. 

Intenzita konfliktů mezi klienty je na stejné, zvládnutelné, úrovni. 

Po celou dobu časového souběhu programů provádějí pracovníci střediska pravidelné kontroly celého 
prostoru Boršova. Během každé této kontroly pracovníci uklízejí v prostoru Boršova nepořádek 
a zajišťují, aby se přítomnost klientů v okolí zařízení omezila na minimum. 

Pracovníci organizace věnují pořádku, bezpečnosti a hlavně kvalitě obou služeb maximální pozornost. 
Situace je však dlouhodobě neúnosná a extrémně zatěžuje pracovníky i klienty. 

 

Jednání bylo ukončeno v 17.15 hod. 
 
 
 
 

Zapsala MUDr. Alena Weberová, 
tajemnice PK RHMP 
 
  ..............................................  
 Mgr. Ivan Kabický,  
 náměstek primátora, předseda PK RHMP 
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